
RADA GMIMY
w Daszynle

PROTOKOL Nr IV 72014
z obrad IV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 30 grudnia 2014r.

Ad.1

Przewodnicz^cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady IV sesji Rady Gminy w
Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, sottysow, Wojta -Zbigniewa Wojtere.,
Sekretarza -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- Danut? Kaczmarek.
Przewodniczaey stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego skladu .

Ad.l
Przewodnicza_cy Rady zglosil wniosek o wykreslenie z porza_dku obrad punktu 5 „ Podj^cie
uchwary w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata
2014-2030.
Radny T.Dymny zapytal o przyczyny wykreslenia tego punktu z obrad.
Przewodniczaey odpo\viedzial, ze j est to spo\\'odowane brakiem projektu uchwafy.
Radny T.Dymny zapytal czy 7 dni teniu nie bylo \viadomo, ze nie be_dzie materialow w tym
temacie?
Skarbnik Gminy odpowiedziala, ze uchwaia w sprawie WPF-u nie byla w ogole w planach ,
Kolezanka przygoto\vuja_ca porza_dek obrad v.'pisala ten punkt pomylkowo.
Przj'j^ty porza^dek obrad przedstawia si^ nast^pujapo:

/. Otwarcie obrad, st\vierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzqdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie Wojta z dzialalnosci mi%dzy>sesyjnej.
5. PodJQcie uchwafy w sprawie zmian w budzecie Gminy Daszyna na 201-4 r.
6. PodjQcie uchwal w spra\vie planow pracy komisji stalych Rady Gminy w Daszyiiie.
7. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
8. Przyjqcie protokolu z ostatniej sesji.
9. Spra\\y rozne.
10. Zakonczenie obrad.

Ad.3
Glos zabrali:
SoJtys E.Zurawicz: Powiat rozpocza_l wycink^ krzakow przy drodze powiatowej od
Goszczynna do Mazevva i na "wysokosci mojej posesji zaprzestali. Czy mozna w jakis sposob
\vpl>rna^6 na wznowienie \vycinki zanim pojawia_ si? opady sniegu.
Radny J.Kinski: Trzeba zaprosic na najblizsza_ sesj$ Dyrektora Zarza^du Drog Powiatovv^'ch w
I^czycy, aby przedstawil inforinacj? na temat drog po^atowych na terenie gminy Daszyna.
Radna M-Grabovvska : Dwa lata temu mieszkancy Koryt skfedali wnioski do zmian w planie
zagospodarowania przestrzennego gminy. Wnioski dotyczyly przekwalifikowania dzialek na
funkcje zabudowy. Czy jest juz dec3fzja w tej sprawie?
Drugie pytanie dotyczy terminu rozpocz^cia ogrzewania blokow w Korytach gazem i
wysokosci oplary za ogrzewanie.
Radny H.Dabrowski: Czy przewodnicza^cy rady jest w posiadaniu projektu budzetu gminy
Daszyna na 2015 rok. Jezeli tak, to czy moze go udost^pnic radn^on.
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Przewodniczacy Rady: Nie posiadam projektu budzetu Gminy na 2015 rok. Pytanie o projekt
budzetu nalezy skierowac do Skarbnika Gminy.
Skarbnik Gminy: Projektodawca. budzetu gminy jest Wqjt Gminy wi?c to pytanie nalezy
kierowac do wqjta.
Wojt Gminy: Projekt budzetu jest juz na ukonczeniu i powinien bye gotowy w dniu
jutrzejszym.
Przewodniczacy Rady: Kiedy b?dzie mozna radnym przekazac kopi? projektu budzetu.
Wojt: B?dzie to mozliwe w przysztym tygodniu.

Ad. 4
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mie.dzysesyjnej stanowia^ce zalajsznik do
protokom.
Radny T.Dymny poprosil o prz}'blizenie szczegolow ze spotkania Wqjta z Wojewoda_
Lodzkim, o czym wspominat w sprawozdaniu,
Wojt Gminy odpowiedziai, ze w ostatnim roku gmina realizowala rozne projekty. Funkcje
Wqjta pelnil w tym czasie Pan Pawel Jozwiak, ktory byl przedstawicielem Wojewody jezeli
chodzi o reprezentowanie Urz^du . Sa_ projekty, ktore w dalszym ci^gu sa_realizowane wtyrn
projekt budo\vy infrastruktury gazu. Pani Wojewoda w tym zakresie wspiera nasza_ grnin^ w
swoich dziaJaniach. W z\vi^zku z tym takie spotkanie mialo miejsce.
Radny J.Kinski na\via_zal do Iwestii rozstrzygnie_cia przetargu na wywoz nieczystosci stafych.
Zapytal czy w sytuacji zgloszenia tylko jednej oferty mozna bylo rozstrzygna^c przetarg.
Zwlaszcza, ze zlozyta ja_firma ZUK Krosniewce, ktora obslugiwala wyw6z smieci z Gminy
Daszyna w roku 2014 i bylo wiele uwag pod ich adresem.
Na obrady sesji przybyl radny Bernard Lukaszewski- obecnych 15 radnych.
Wojt Gminy odpowiedziai radnemu Kinsklernu, ze w przetargu nieograniczo^an mozna
dokonac rozstrzygni^cia przy prawidlowo zlozonej jednej ofercie, Na terenie naszego powiatu
dzialaj^prawdopodobnie trzy firmy zajmuja^ce si? zbiorka^ odpadow. To ze do przetargu
zglosila si? tylko jedna finna jest wynikiem dzialan tynkov.'ych,, na ktore gmina rue ma
wpry\vu. W porownam'u do um.ovv'y, poprzedniej obecna oferta jest o 6000 zl wyzsza w skali
roku. Wynika to z faktu poszerzenia przez gmin? zakresu uslug. Nie bylo podstaw do
odrzucenia zlozonej oferty.
Wojt zaproponowal, aby na najblizsz^. sesj§ zaprosic przedstawiciela ZUK Krosniewice .
W specyfikacji zawarto \vyniog udzialu przedstawiciela ZUK Krosniewice w zebraniach
wiejskich. Pienvsze spotkania odb^oX si? przy okazji wyborow soltysow.
Radny J.Kinski takie spotkania powinny bye przeprowadzone przed rozstrzygni?ciem
przetargu, bo teraz to juz nie wiele mozna zmienic.
Prze^rodniczacy Rady poprosil Wqjta o omowienie kwestii zmian w planie zagospodarowania
przestrzennego, o ktorych wspominal w sprawozdaniu.
Woit Gminy powiedzial, ze zmiany w studium sa_ procedowane przez firm?, ktora si? tym
zajmuje od poczatku dla terenow Gminy Daszyna. Jest ona w trakcie opracowj^yania.
W najblizszyrn czasie powinno bye przygotowany do ^'ylozenia. Jest kwestia oddzialywania
na farmy wiatrowe planowane do posadowienia na terenie gminy. Oddzialywanie \vykracza
poza granice gminy Daszyna. Chodzi glownie o lokalizacje wiatrakow w obr?bie Koryt, gdzie
mialo ich powstac naj\vi?cej . W zwia_zku z czym konieczne sa_ uzgodnienia z Gmin^. L?czyca.
Problem polega na tym , ze oddzialy\vanie \vykracza poza linie Strefy Natura 2000 (Topola,
Blonie, tereny mie_dzy Topol% Bloniem i Miastem L?czyca). Tego typu procedur>' \vymagaja_
czasu. Jezeli uda si? uzyskac wszystkie wymagane zgody, studium zostanie Ayylozone do
wgla_du zgodnie z przepisami. W kwestii planu zagospodarowania przestrzennego, jest on

od 2006 roku.
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Zmiany, ktore zostaty zgloszone przez mieszkancow s^ przyjete w rozpocze_tej procedurze
\vprowadzania zmian do planu zagospodarowani przestrzennego gminy. Zakres tych zmian
b?dzie zalezal od tego, co wyjdzie ze studium. Jezeii ze studium wyjdzie, 2e zmiany sa_
mozliwe do przeprowadzenia, to b§da_ uwzgle_dnione w planie.
Dziatki w Korytach, o ktorych wspominala Pani Grabowska nie wykraczaja_ poza teren gminy
wi?c ich przekvvalifikowanie be_dzie mozliwe.
Zmiany w planie i studium wymagajX zaangazowania srodkow fmansowych. W przypadku
zmian zwiajzanych z budo\va_ fann wiatrowych finny tym zainteresowane deklarowaty
cz?sciowe dofinansowanie. Jezeii chodzi o mniejsze zmiany, by} zamysi uwzgle.dnienia przy
cafosciowej zmianie planu. Przy zmianach calego planu, no we warunki tworzenia wymagaja_
szerszych zmian np. oplaty adiacenckiej od zmiany klasyfikacji gruntow, kwestie
oddzialywania. Jezeii studium zostanie zaakceptowane to mniejsze zmiany be^dzie mozna
wprowadzic.
Radny J.Kinski zapytaJ czy finny planujq.ce budow? farm wiatrowych nadal deklarujq. ch^c
pokrycia kosztow dokonania zmian w planie zagospodarowania.
Wo it Gminy powiedzial, ze zmieniia si^ ustawa o srodowisku i przyrodzie . Zaostrzono
kryteria mozliwosci posado\vienia wiatrakow. Chodzi o wspolczynnik odleglosci od
budynkow. Na terenie naszej gminy posado\vienie wiatrakow z zachowaniem wymaganej
odleglosci od budynkowjest ograniczone z uwagi na dose g^sta zabudow?. W zwiajzku z tym
obecnie mozliwosci s^ mniejsze niz to pierwotnie zakladano . Zaangazowanie firm jest
chociazby poprzez uczestnictwo w catym procedowaniu studium. Na bieza^co wspolpracuj^ z
Panem Ferlinskim. Finny polMierdzaja^ sw^ gotowosc .
Radny J.Kinski stwierdzfl, ze jezeii nie ma zadnych potwierdzonych deklaracji ze strony firm
zainteresowanych budowa \viatrakow i zagwarantowania udziam finansowego to lepiej si§
\vycofac. Gmina poniesie koszry dokonania zmian, a firmy podzi^kuja^ i nie zainwestujq. w
nasza_ gmin^ . Poniesiemy koszt}^ bez realnych zyskow. W taki przypadku lepiej odstaj>ic od
tego.
Woit Gminy odpo\viedziai, ze na final tej sprawy musimy poczekac jak przejda^ pozyty\vnie
uzgodnienia z sasiednimi gminami.
Radny T.Pymny zapytaf, czy byly z mieszkancarai spotkania w sprawie budowy farm
\\datro\vych? Powinny bye przedstawione materialy dotycz^ce warunkow i lokalizacji
wiatrakow. Mieszkancy powinni mied mozliwosc wypowiedzenia si? w tej sprawie,
zanim rozpocznie si? realizacja. Radny poprosil Wqjta, aby na najblizsza^sesje. przygotowai
informacj? i program planowanych lokalizacji wiatrakow. Takie dane musza bye przekazane
mieszkancom przed rozpocze.ciem inwestycji. Wiatraki zostana_ pobudowane i b^dzie za
pozno na protesty. Mieszkancy powinni si§ w tym temacie \vypowiedziec.
Radny H.Dabrowski zapytal jak dlugo trwa procedura opraco\vywania studium? Poniewaz
z^osif si? do niego mieszkaniec, ktor>'jako jeden z 21 osob ktorych dzialki planowane sa_ do
posadowienie wiatrakow otrzymal w Hstopadzie pismo z urz^du gminy o dostarczenie analizy
przelotow ptakow i nietoperzy nad dzialkami .Pismo w tej sprawie dotarlo do gminy w maju.
WystosowaJ je Regionamy Departamentu Ochrony Srodo\viska. Firmy zainteresowane
budowa, wiatrak6w miaty czas na zaje^cie si? tym tematem od maja do listopada. Osoby
fizyczne zostaly powiadomione w ostatniej chwili. Cz>' takie dzialanie mialo, jakis
zamierzony eel? Czy jest sens, aby kazdy z osobna robil studium przelotow ptakow i
nietoperzy. Wtakiej sprawie powinno bye zorganizowane spotkanie.
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W6jt stwierdzii, ze nie zna tresci pisina, wi?c trudno mu si§ ustosunkowac do tego tematu.
Mozna przypuszczac, ze rolnicy dostali informacj?, jako strona w postepowaniu, a caloscia_ w
tym zakresie zajmuje si? RDOS. Przeslal pismo do Urze_du Gminy w celu przekazania
wlascicielom dzialek.

Ad. 5
Skarbm'k Gminv przedstawila uchwal? Nr IV/15/2014 w spra\vie zmian w budzecie Gminy
Daszyna na 2014 rok.
Radny J.Kiriski zapytal na jaki eel przeznaczonejestzwie_kszenie o 3000 zl wydatkowna
promocj? gminy oraz o pozyczk? na wyprzedzaJ3.ce fmansowanie zadania inwestycyjnego.
Woit Gminy odpowiedzial, ze jest to pozyczka na wyposazenie half w Daszynie, ktora b?dzie
pokryta dotacjq. Jest ona przesunieta na rok 2015 poniewaz w tegorocznym budzecie siejuz
nie pojawi.
Radny J.Kinski zapytal na co konkretnie b?dzie przeznaczona ta pozyczka. Czy w calosci na
wyposazenie hali.
Woit Gminy odpowiedzial, ze cze.sciowo na wyposazenie, a czeSciowo na koszty zwiajzane z
\\ykonanymi juz pracami budowlanymi. Koszt \vyposazenie b^dzie stano\vil okolo %
pozyczki. Zwi^kszenie \vydatkow na promocje_ \\7nika mi^dzy innymi z publikacji zyczen
s\viateczno-noworocznych dla mieszkancow gminy.
Radny T.Dymn-V zapytal, czy zyczenia umieszczone na stronie ELE24 ze zdj^ciem Wojta
Gminy Daszyna byly placone z budzetu gminy.
Woit Gminy odpo\viedzial, ze zyczenia byly zamieszczone we wszystkich mediach
dzialaja_cych wpo~\viecie l^czyckim.
Radny T.Dymny stwierdzii, ze dzisiejsza,uchvvala^zmieniane s^dochody gminy o kwot§
15.361067,54 zl. Jest to chyba rekord wsrod samorzajdow. Z danych \vynika, ze budzet gminy
mial osi^gna_c dochody w wysokosci 35.407.417..26 zl. Okazalo si?, ze na ostatniej w tym
roku sesji, radni otrzymuja_uchwai?, kt6ra_zmniejsza si^ dochody o kwot§ 15.000,000 zl.
Oznacza to; ze taka kwota dochodow nie wpJyn^ta do budzetu gminy. Nie ma ich ani w
postaci piem'^dzy ani w postaci przedsi?\vzi?c5 ktore powinny bye \vykonane. Osoba pelnia_ca
obowia_zki wojta nie wykonala swojej pracy. Miala zdobyc dochody rz^du 35 000.000 zl, a
wynik koncowy to zaledwie 20.000.000 zl. Dochody rze_du 15.000.000 zl zostafy zmamowane
przez nieudolnosc.
Skarbnik Gminy wyjasnila, ze dochody w tej kwocie zostaly zdj^te przez Regionalna^ Izb?
Obrachunkowa^ w Lodzi. Byl plan po dochodach i po wydatkach. Zadame nie bylo
zrealizowane wi?c dotacje nie wplyn^ly.
Wojt Gminy po\viedzial, ze zdj^te dochody to planowane srodki na budowe. elektrociepiowni.
Poniewaz imvestycja nie zostala wykonana wi?c z koncem roku dokonuje si^
uporz^dkowania budzetu. Planowany koszt inwestycji to 25.000.000 zl. Kwota 15000.000 zl,
to srodki dochodowe na to zadanie. Skoro inwestycji nie rozpocz^to w tym roku to planowane
srodki zostaly zdje_te z tegorocznego budzetu. Nie oznacza to, ze ktos czegos nie zrobil.
Radny T.Dyniny stwierdzii, ze skoro elektrocieplo\vnia byla zaplanowana do realizacji w
tegorocznym budzecie, a Wojt tego nie wykonal, to nie wywiazal si^ wlasci\vie ze swojej
pracy. Zdaniem radnego powirrna odbyc si? debata, dlaczego to nie zostalo wykonane.
Woit Gminy stwierdzii, ze kwota 15000.000 zl jest tylko cz^scia^ srodkow potrzebnych do
realizacji tego zadania. Calosc opiewala na kwot? 25.000.000 zl. Brak 100% spi^cia
finansowego w budzecie gminy byl powodem nie zrealizowania tego zadania. W roku 2014
skonczyly si? srodki w budzecie wojewodzkim, a nowe programowanie nie zostalo jeszcze
rozpocz^te.
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Nie bylo to zalezne od owczesnego wojta. Pienia^dze nie zostafy zmarnowane lub zle
vvydatkowane. One przechodza^ na nast?pny okres. Nie mozna stawiac zarzutow, ze ktos
czegos nie zrobil przez zaniedbanie. Nie zrobil, bo nie byto spi?cia finansowego w budzecie.
Radny T.Dymny stwierdzi, ze nie mozna mowic o braku spi?cia finansowego, poniewaz w
tej gminie od lat prowadzona jest wirtualna ksi?gowosc.
Skarbnik Gminy oburzyla si? wypowiedzia_ radnego Dymnego i ostro zaprotestowala
przeciwko takim zarzutom. Na jakiej podstawie radny kwestionuje prawidlowosc
prowadzonej ksi?gowosci. Skarbnik stwierdzila, ze nie zyczy sobie takich insynuacji,
Radny T.Pymny przeprosil Pani^. Skarbnik i stwierdzil, ze bylo to przej?zyczenie.
Mial na mysli fakt wpisania do dochodow 2013 r. wirtualnych wptat, na przyklad z przyla_czy
gazowych w wysokosci 1495.000 zl. Wpisuje si? do budzetu gminy rozne rzeczy, ktore sa_z
gory wiadome nie do zrealizowania. Zadhizenie gminy na koniec 2013 roku u'ynosito
12000.000 zi Koszty oprocentowania 5000.000 zl. Natomiast w tej chwili zadluzenie gminy
wynosi 24.000.000 zl, a odsetki to kwota rz?du lO.OOO.OOOzl.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze takiego zadtuzenia nie ma.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jest to kwota zadhizenia -f^cznie ze sprzedaza_ zwrotnq,
Gmina zostala zadhizona do 2030 roku. Przez najblizsze 16 lat, sredni, co roku trzeba b?dzie
splacac po 700.000 zl. Mieszkaricy tej gminy b?d^. piacili za rozne wirtualne inwestycje.
W prasie byty zamieszczane artykuty, ze Gmina Daszyna ma budzet por6wnywalny do z
L?czyca_, ale tarn z pewnoscia^ nie ma takich sytuacji z dochodami. Gmina Daszyna jest juz na
kolanach, z ktorych przez dziesi?ciolecia si? nie podniesie.
Wojt Gminy stwierdzit, ze wi?kszosc z przedstawionych przez radnego danych jest nie
pra\vdziwa i nie ma pokrycia w dokumentach. B?dzie sprawozdanie z wykonania budzetu i
wowczas b?dzie mozna odniesc si? do oficjalnych danych o sytuacji gminy.
Wojt potwierdzil, ze jest zadluzenie gminy. Cz?sciowo wynika z dofinansowania inwestycji
unijnych, na ktore przyjdzie zwrot, a cz?sciowo z inwestycji, ktore zostaly zapoczaj;kowane, i
ktore sq. planowane. Mozliwe, ze cos mozna bylo zrobic inaczej lub lepiej, ale teraz nie ma
to znaczenia . Jest koniec roku i trzeba budzet uporzajdkowac.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze Rada Gminy uchwalila tegoroczny budzet z naruszeniem
prawa, poniewaz Regionalna Izba Obrachunkowa w iLodzi wydala negatywn^. opini? do
przedlozonego projektu budzetu na 2014 rok. Po analizie dzialari nadzorczych RIO w
stosunku do budzetu Gminy Daszyna widac, ze Rada wielokrotnie zmieniala budzet i
wielokrotnie byty uchylane decyzje w ramach nadzoru. Na stronie RIO ostatnio
opublikowano uchwal? Nr 36 dotycz^ca_ uwag do budzetu Gminy Daszyna. Jest juz kolejna
uchwala Nr 38 ale nie opublikowana na stronie RJO.
Radny zapytal, na jakiej podstawie prawnej RIO moglo narzucic Radzie Gminy urealnienie
dochodow budzeto\vych. Jest to wyla_cznie kompetencja Rady. Inna_ kwestia jest to, ze
tegoroczny budzet jest nierealny. Srodki z Funduszu Niemieckiego w kwocie 2705500 euro
mialy bye wydatkowane w latach 2013-2014, Rozpisany zostal przetarg do konca stycznia
2015 r. inwestycji o wartosci 25000.000 zl.
Nale^ wyjasnic kwesti? czy ta elektrocieplownia b?dzie komimalna czy prywatna. Niemcy
dali pieniq.dze na dzialalnosc komunaln% Pytanie czy w Daszynie jest potrzebna inwestycja
dostarczaja^ca cieplo, rrzykrotnie \vi?ksza od obecnie dzialajXcej kotlowni. Wszystkie te
watpliwosci b?da_ sprawdzane i wyjasniane przez Komisje Rewi.zyjn^. i przekazywane do
publicznej \viadomosci.
Zmiana czy urealnianie tegorocznego budzetu nie ma zadnego znaczenia. Za kilka miesiecy
po przedsta\vieniu sprawozdania budzetowego z 2014 b?dzie ono szczegolowo analizowane.
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Obecny Wqjt odpowiada za ksztalt tegoroczny budzet, poniewaz przygotowywal jego projekt
w listopadzie 2013 r. Przyszloroczny budzet, nowo wybrana Rada Gminy przeanalizuje
bardzo skrupulatnie, aby nawet jeden grosz nie poszedl na zmarnowanie.
Radny podsumowuja_c swa_ wypowiedz zaproponowal, aby nie podejmowac uchwaiy o
zmianach do budzetu gminy na 2014 rok.
Skarbnik Gtniny wyjasnila, ze omawiana uchwala porza^dkuje stan, ktory jest juz
obowia_zuja_cy. Regionalna Izba Obrachunkowa rozstrzygni?ciem nadzorczym zmienila plan
dochodow, przekwalifikowala pewna_ pozyczk?, ktora przestala bye unijna. Wprowadzamy to
dlatego, aby mozna zrobic nast?pne drobne zmiany w budzecie np. na kuitur? , diety radnych
i promocj?. Jezeli te zmiany nie zostana_ wprowadzone to radni nie otrzymajq, diet.
Radny T.Dymny zarzucil, ze jest to forma straszenia radych. Takimi slowami godzi si? w
radnych.
Skarbnik Gminy wyjasnil, ze nie zamierzala nikogo straszyc. Przedstawia realia budzetu.
Budzet jest zmienny. Proponowane zmiany do budzetu sa_nie wielkie. Duze zmiany sajuz
zastane. Zmmejszenie dochodow o 15.000.000 zl nie dokonuje Rada. Tego dokonalo uchwaiy
RIO.
Radny T.Dymy zaproponowal wykreslenie z uchwaiy §§ li 2 , a pozostale zapisy pozostawic
bez zmian.
Skarbnik Gminy wyjasnila, ze nie mozna przeglosowac kolejii}fch zmian w budzecie nie
uwzgl?dniaja_c zmian wprowadzonych przez RIO.
Radny T.Dymny zaapelowal do nowo wybranych radnych o odrzucenie uchwaiy o zmianach
w budzecie gminy na 2014 rok. Do radnych poprzedniej kadencji nie apelowal bo jego
zdaniem na pewno be_da_ przeciwni zmianie budzetu, ktory sami uchwalili.
Radny H.Dabrowski poprosil o przedstawienie Radzie Gminy tresci uchwaiy RIO Nr 38.
Sekretarz Gminy odczytal uchwal? Nr 38/196/2014 Kolegium Regionalnej Izby
Obrachunkowej wLodzi z dnia 18 grudnia 2014 r.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze z odczytanej uchwaty \v3'nika, ze RIO ustalilo budzet w
trybie nadzorczym, o czym Pani Skarbnik nie mowila.
Skarbnik Gminy stwierdzila, ze oczywiscie, ze mowila sprzeciwiajap si? wczesniejszej
wypowiedzi radnego, ze RIO mialo prawo dokonac zmiany budzetu gminy. Rada dokonuje
tylko drobnych zmian w granicach 5000 zl Zmniejsza si? wydatki na dowoz uczniow, a
zwi?ksza na rad?; kultur?, promocj?. To tyle, co si? dzieje na tej sesji. Pozostala reszta jest
przeniesieniem z uchwaiy RIO, aby zachowac cia^glosc. Uchwala RIO poja\vila si? przed
swi?tami. W ekspresowo trzeba bylo rozszyfrowac zapisy RIO i wprowadzic do uchwaiy, aby
radni mogli otrzymac odpo\viednio wczesniej materiary. Malo bylo czasu na szersze
wyjasnienia, ktore rozwiaty by wiele wajpliwosci.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w tej chwili RIO prowadzi Gmin? za ra^czk? jak male dziecko.
lest to przerazaja_ce.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze z przedsta\vionych dokumentow \vynika, iz Rada Gminy
podj?la w dniu 23.10.2014r. uchwal? Nr LIII/ 338/ 2014, ktor^Kolegium RIO wLodzi
zakwestionowalo uchwala_nr 36/193/2014 i dalo czas na ustosunkowanie si? do
przedstawionych zmian do 12 grudnia 2014 r. Rada tego nie zrobila i w trybie nadzoru
Kolegium RIO uchwala Nr 38/196/2014 zmienilo budzet gminy. Rada nie ma nie juz do
powiedzenia w tej kwestu .
Radny T.Dymny st\yierdzil, zeRadamozejedynie wyrazic swoj^niech?c do sytuacji jaka
powstala. Zaglosowanie ,,za" lub ,,przeciw" dla RIO nie ma znaczenia ale ma znaczenie dla
gminnej demokracji, aby zaczelo si? tu wszystko normalnie odbywac. Sq. to sprawy
poprzedniej Rady i dlatego uchwala nie powinna bye przyj?ta.
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Radny J.Kinski zwrocil si? do radnego Dabrowskiego i Dymnego z pytaniem. Czy jak dojdzie
do momenta, ze publikowane w czasie kampanii \vyborczej informacje okaza^ si? nie prawd%
a byry tarn nieprawdziwe dane, to obaj radni b?da_ mieli odwag? powiedziec slowo
,,przepraszam". Pomowic kogos jestlatwo, ale sprostowac nieprawd? o wiele trudniej.
Wypowiedzi nagrywane s^ na dyktafon i w razie potrzeby b?dzie mozna odtworzyc nagrania,
aby udowodnic, co kto powiedzial.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w kampanii opieral si? na danych z dokumentow. Wi?c czeka
z niecierpliwoscia, na przedstawienie przez \viceprzewodnicza^cego konkretnych dowodow
nieprawdy.
Radny H.Dabrowski odpowiedzial, ze pisza^c infon-nacj?, ktora^ \vykorzystat w kampanii
•vvj'borczej mial swiadomosc, ze na drugi dzien moze trafic do sqdu w ramach nadzoru
zgodnie z kodeksem wyborczym. Dlatego kazde slowo tarn napisane jest prawd .̂. Jezeli sâ
jakies zarzuty, czeka na konkretne dowody.
Przewodniczacy Rady stwerdzil, ze uchwala o zmianach budzetu zostala obszernie
omowiona w z\viaj2ku z czym zakonczyi dyskusje .
Nast?pnie poddal pod giosovvanie uchwat? Kr IV/15/2014 w sprawie zmian w budzecie
gminy Daszyna na 2014 rok.
Wynik .glosowania: 12 .,za", 3 ^wstrzymuiace". Uchwale prz^neto wiekszoscia glosow.

Ad.6
Prze\vodnicza^cy odczytal projekt uchwaty Nr IV/16/2014 w sprawe zatwierdzenia planu
pracy Komisji Re\vizyjnej na 2015 rok,
Radna M.Grabowska, jako przewodniczq.ca Komisji zglosila poprawk? do planu pracy.
Zaproponowano, aby tematy z punktu 16 i 17 pota_cz}'6 razem jako punkt 16, a w punkcie 17
wpisac temat: Szczegoiowa analiza \vykonania inwestycji w ramach projektu pn.
,,Uporz^.dkowanie gospodarki wodno-sciekowej na terenie gminy Daszyna poprzez budow?
systemu kanalizacji zagrodowej-przydomowe oczyszczalnie sciekow oraz system
zaopatrzenia w wod?".
Nie zgloszono wi?cej uwag do planu pracy komisji.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? Nr IV/16/2014 w sprawie zatwierdzenia
planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.
Uchwa-te przrieto iednoglosnie- 15 glosami ,.za"

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr IV/17/2014 w sprawie zatwierdzenia planu pracy
Komisji Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego na 2015 r.
Nie zgloszono uwag do przedstawionej uchwafy.
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie uchwal? Nr IV/17/2014 w sprawie zatwierdzenia
planu pracy Komisji Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego na 2015 r.
Uchwate przvieto jednoglosnie- 15 gtosami .̂ za"

Przewodniczacy odczytat uchwal? Nr IV/18/2014 w sprawie zatwierdzenia planu pracy
Komisji Socjalno-Bytowej na 2015 rok.
Nie zgloszono uwag do przedstawionej uchwaly.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr IV/18/2014 w sprawie zatwierdzenia
planu pracy Komisji Socjalno-Bytowej na 2015 rok.
Uchwale przvieto jednoglosnie - 15 glosami ,.za".



Ad.7
Wpjt udzielil odpowiedzi na pytania zgioszone w punkcie 3:
1) Na najblizsza sesje_ bedzie zaproszony Dyrektor Zarza_du Drog Powiatowych w L^czycy,
ktory udzieli odpowiedzi i wyjasnieri. w sprawach dotycza_cych utrzymania drog powiatowych
na terenie gminy Daszyna. B?dzie to dolyczylo rowniez wycinki krzakow przy drogach
poudalowych.
2) Zmiana przeznaczenia dziatek w Korytach jest w trakcie procedowania tak jak i pozostale
zgtoszone zmiany do planu zagospodarowania przestrzennego.
Instalacja gazowa rniedzy innynii do kottowni w Korytach jest przygotowywana na przesyl
gazu. Przesytem gazu zajmuje si? Przedsiebiorstwo Gospodarki Komunalnej Daszyna.
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wysokosc stawek opiat za ogrzewania to \vymaga to przeprowadzenia kalkulacji. Na poczajek
b^dzie ustalona podstawowa stawka. Po sezonie be.dzie zrobiona kalkulacja kosztow i
wowczas okaze si? czj' byta nadptata, czy niedopiata.
3) Tak jak juz bylo wczesniej wspomniane projekt budzetu jest juz na ukonczeniu i w
naih1i7.s7.vm czasie znstam'e nrzedsta.\vionv radnvm do analizv.j j i _• -• j
4) PGK Daszyna otrzymala od ProAkademii z Lodzi ci^gnik wraz z osprz^tem w postaci:
przyczepy, kosiarki itp.). B^dzie wykorzystywany do utrzymania poboczy, wy\vozu sciekow i
innym tego typu pracom na rzecz gminy.

Ad,8
Przyj^to protokoi z poprzedmej sesji.

Ad. 9
Softys E.Zurawicz zapytata czy \vyjasniona zostala sprawa drogi zaoranej przez Pana
Kaczmarka.
VvTujl uupowieuziai, zc byiy prowauzuiie rozmovvy z Paiicin Kaczinarkicm, kLury zapcwmi, ze
przywroci drog? do pierwotnego stanu.

Ad. 10
W zwiazku z wyczerpaniem porzq.dku Przewodnicza_cy zamknaj: obrady TV sesji Rady Gminy

Protokolowala
D. Kazm ierczak
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